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محمدعلی نجفی: 

 وزارت علوم از مسئولان متخلف 
در موضوع بورسیه ها شکایت کند

ایلنا| سرپرست سابق وزارت علوم معتقد است 
كه وزارت علوم بايد از مســئولان ســابق وزارت 
علوم كه در مورد بورسيه ها تصميمات غيرقانونی 

گرفتند، شكايت كند.
محمدعلی نجفی گفت: توصيــه ما هنوز هم 
بــه وزارت علــوم و وزارت اطلاعات اين اســت؛ 
دانشجويانی كه ستاره دار شدند و هنوز مسأله شان 
حل نشده، مگر در موارد خيلی حادی كه مشخص 
باشــد؛ اين افراد صلاحيت ندارند از آنها ثبت نام 
شــود. البته در صورتی كه با وجود گرفتن تعهد 
در طول تحصيل مشكلی داشتند، با آنها برخورد 

صورت گيرد.
نجفی گفت: با بررسی كه  سال گذشته در مورد 
دانشجويان مقاطع كار شناسی، ارشد و دكتری كه 
با تعهد آنها را ثبت نام كــرده بوديم، انجام داديم؛ 
مشخص شد كه حتی يك مورد وجود نداشت كه 
دانشجويی در طول تحصيل مشكلی پيدا كند يا 

منجر به اخراج شود.
سرپرست سابق وزارت علوم با بيان اين مطلب 
كه پيشنهاد بازگرداندن دانشجويان ستاره دار به 
دانشگاه يك پيشنهاد منطقی و منصفانه است، 
گفت: اين روش هنوز هم می تواند توسط وزارت 

علوم دنبال شود.
او همچنين در پاسخ به ســوال ديگری درباره 
ارزيابی عملكرد وزارت علوم درخصوص بورسيه ها 
گفت: بعد از بيانيه وزارت علوم و بررسی هايی كه 
انجام شد، رفت و برگشت های زيادی بين وزارت 
علوم، مجلس و ارگان های مختلف انجام شــد و 
در مواردی وزارت علوم تخفيف های بيشــتری 
داد؛ يعنی بعضی از دانشجويانی كه بنا بود هزينه 
تحصيلی شان پرداخت نشود و با هزينه خودشان 
ادامه تحصيل دهند را تبديل به پرداخت هزينه 

تحصيل كردند.
سرپرست ســابق وزارت علوم ادامه داد: البته 
هيأت  علمی  شدنشان معلوم نيست و بايد جايابی 
شوند؛ اين ديگر سياســت وزارت علوم بوده كه 
از تعداد كســانی كه با هزينه شخصی بايد ادامه 
تحصيل می دادند، كاسته شد و به تعداد كسانی 
كه با هزينه دولت ادامه تحصيل می دادند، اضافه 

شد. 
او ادامه داد: بــه نظر من وزارت علــوم بايد از 
مســئولان ســابق وزارت علوم كه تصميمات 
غيرقانونی گرفتند، شكايت كند و بعد پرونده به 
جريان بيفتد؛ چون دســتگاه قضائی در صورت 
اين كه شاكی وجود نداشته باشد، به خودی خود 
وارد نمی شود. سرپرست سابق وزارت علوم اضافه 
كرد: البته دستور رهبری در مورد دانشجوهاست 
كه حقی از كســی ضايع نشده باشــد و در مورد 
مسئولان وقت نيســت. بنابراين توصيه من به 
وزارت علوم اين است كه هرچه زود تر از مسئولانی 
كه تصميمات غيرقانونی گرفتند، شكايت كند و 

پرونده را به جريان بيندازد.

کشف گور منحصربه فرد 3هزار ساله 
در سروآباد کردستان

شــهروند| كاوش های باستان شناسی در 
نزديكی روســتای روآر در شهرســتان سروآباد 
كردستان منجر به كشف گوری با معماری سنگی 

و پلان مدور شد.
به گزارش روابط  عمومی پژوهشــگاه ميراث 
فرهنگی و گردشگری، طاهر قسيمی، سرپرست 
هيــأت باستان شناســی روســتای روآر گفت: 
كاوش های باستان شناسی در نزديكی روستای 
روآر در شهرستان ســروآباد كردستان منجر به 
كشف گوری با معماری سنگی خشكه چين شد 
كه در حدود 3  هزار  سال پيش توسط اقوام عصر 

آهن در غرب زاگرس مورد استفاده بوده است.
به گفته اين باستان شناس، اين گور و مكان های 
ديگری در اطراف روستای روآر طی بررسی های 
باستان شناســی منطقه در خرداد  ســال جاری 

شناسايی و در مهر ماه مورد كاوش قرار گرفت.
او افــزود: هيــأت باستان شناســی گــوری 
منحصربه فرد با ساختار سنگی و پلان مدور مورد 
كاوش قرار دادند و بررســی دقيــق معماری آن 
نشان داد كه معماران هزاره اول پيش از ميلاد در 
اين منطقه از غرب زاگرس موفق به ساخت فرم 
اوليه ای از گنبد شده اند كه دارای پلان مدور است.

قسيمی با اشاره به ساختار اين گور گفت: اين اثر 
احتمالا از نخستين مدارك گنبدسازی در غرب 
ايران است كه با شيوه خشكه چين و با ديواره های 

قوس دار نامنظم ساخته شده است.
به گفتــه او، در كــف اين گور بــزرگ بقايای 
پراكنده حداقل هشت اسكلت انسان يافت شده 
كه براســاس مطالعات اوليه به جز يك كودك و 
يك نوجوان بقيه مربوط به افراد بالغ هستند كه با 
فواصل زمانی مختلف طی عصر آهن دفن شده اند.

قسيمی خاطرنشــان كرد كه علاوه بر مطالعه 
مــواد فرهنگی، مطالعات ميان رشــته ای چون 
انسان شناسی جسمانی، باستان جانورشناسی، 
زمين ريخت شناسی، معماری بومی و مردم نگاری 
منطقه درحال انجام است. او افزود: برای حفاظت 
و معرفی اين اثر ارزشمند هماهنگی های لازم با 
اداره كل ميراث فرهنگی استان كردستان، شورای 
اســلامی و دهياری روســتای روآر و همچنين 
بخشــداری و فرمانداری ســروآباد انجام شده تا 
بتوان اين اثر را در قالب يك ســايت موزه معرفی 
كرد.مجوز كاوش در روستای روآر توسط رئيس 
پژوهشــگاه ميراث فرهنگی و گردشگری صادر 

شده است.

خبر

 یونیسف درباره تأثیر تغییرات آب و هوایی 
بر کودکان هشدار داد

 کودکان بیشترین قربانیان 
تغییرات جوی

شهروند| يونيسف درگزارشــی اعــلام كرد: 
حدود 690 ميليون كودك يعنی يك ســوم تمام 
كودكان جهان به دليل تغييرات جوی در معرض 

بيماری، فقر و حتی مرگ قرار دارند.
صنــدوق حمايــت از كودكان ســازمان ملل 
)يونيسف( در كمتر از يك هفته مانده به كنفرانس 
تغييرات آب و هوايی پاريس، با انتشار يك مطالعه، 
كشورها را به اقدامی اضطراری در رابطه با تغيير و 

تحولات اقليمی فرا خوانده است.
به گزارش دويچه وله، »آنتونــی ليك«، رئيس 
صندوق كودكان سازمان ملل )يونيسف( می گويد 
كه تغيير و تحولات اقليمی بيش از همه كودكان 
را درمعرض آسيب قرار داده اســت. از نظر او اگر 
اجلاس سران در پاريس در ماه دسامبر به پيمانی 
مناســب برای كاهش گازهای گلخانه ای و مهار 
گرمايش جو زمين نينجامد، صدها ميليون كودك 

در سراسر جهان در معرض خطر خواهند بود.
براســاس تحقيق تازه يونيسف درمناطقی كه 
بيشتر درمعرض تهديدات اقليمی هستند، حدود 
690 ميليون كودك زندگــی می كنند. درحدود 
530 ميليون كودك مقيم كشورهايی هستند كه 
دائما با ســيل های توام با فجايع انسانی و طبيعی 
مواجه اند. اغلب اين كشورها در آسيا واقع شده اند. 
160 ميليون كــودك هم در مناطقــی از آفريقا 
زندگی می كنند كه دائما در معرض خشكسالی 
هســتند.»نيكلاس ريس« از نويسندگان تحقيق 
يادشــده می گويد كــه افزايش گرمــای زمين 
پديده هايی مانند گردباد، ســيل و خشكســالی 
را شدت و تناوب بيشــتری بخشيده كه افزايش 
مالاريا، اســهال و بيماری های ريوی و سوءتغذيه 
از پيامدهای آن اســت. كودكان بيش از سايرين 
در معرض اين آســيب ها و بيماری ها قرار دارند و 

مرگ ومير در آنها هم طبعا افزايش خواهد يافت.
خشكسالی عملا سبب كاهش موادغذايی برای 
تأمين خوراك اهالــی و بالارفتن بهای مايحتاج 
عمومی می شود و عملا ســوءتغذيه را درمناطق 
فقير جهان شدت می بخشد. كمبود موادغذايی 
و ســوءتغذيه عامل نيمی از مرگ وميرها درميان 
كودكان تلقی می شوند. در برابر گرمای شديدی 
كه هم اكنون جو زمين به سبب افزايش گازهای 
گلخانه ای با آن روبه روست، بيش از همه كودكان 

كم سن و  سال در معرض خطرند.
مطالعه يونيسف پيش از اجلاس سران جهان 
در پاريس انتشار يافته است. موضوع اين اجلاس 
كه روز 30 نوامبر برگزار خواهد شــد، رسيدن به 
توافقی برای كاهش گازهــای گلخانه ای و مهار 
گرمای زمين اســت. اين پيمان قرار اســت  سال 
2020 جايگزين پيمان كيوتو مانع از آن شود كه 
گرمای زمين تا آخر قرن حاضر نسبت به آغاز دوران 
صنعتی شدن جهان بيش از دو درجه افزايش يابد. 
يونيسف از اين اجلاس خواسته است كه علاوه بر 
تمهيدات در راســتای جلوگيری از گرمای زمين 
برای مقابله بــا خطراتی كه كــودكان را تهديد 

می كنند، نيز تدابير و تصميماتی اتخاذ كند.

مردمسلامت

بهزیستی گزارش عدم استقبال از قانون جدید را به مجلس ارایه کند 

قانون فرزندخواندگی بار دیگر 
اصلاح می شود؟

هشدار رئیس سازمان غذا و دارو 

 شیرخشک های وارداتی
 از مرزهای غربی فاسد است

 87 میلیون دلار داروی مشابه داخلی طی 6 ماه وارد کشور شد
  دبیر انجمن داروسازان تهران: شیرخشک های توزیع شده در داروخانه ها 

نگرانی ندارد

شهروند| شيرخشك هايی كه از مرزهای غربی 
وارد كشور می شود، فاسد است. اين هشدار سازمان 
غذا و داروســت، حالا بالاترين مقام اين سازمان از 
مردم می خواهد كه اين شيرخشــك ها را نخرند. 
رسول ديناروند كه ديروز در حاشيه مراسم امضای 
همكاری ارتقای نظارت بر كالاهای سلامت محور با 
شورايعالی مناطق آزاد صحبت می كرد، از ماجرای 
اين شيرخشك ها پرده برداشــت: »بررسی های ما 
نشان داده كه اين شيرخشــك ها وارد كشور شده 
و فاسد اســت.« او در توضيح بيشتر گفت: »اگرچه 
مــا واردات شيرخشــك به كشــور نداريم و همه 
شيرخشك ها داخل كشور توليد می شود، اما مواد 

اوليه شان از خارج وارد می شود.« 
تاكيد رئيس سازمان غذا و دارو بر شيرخشك هايی 
است كه از مرزهای غربی وارد كشور می شود، حالا 
براساس آنچه اعلام شــده، تركيه و عراق متهمان 
اصلی هستند. اين را شــهاب الدين جنيدی، دبير 
انجمن داروســازان تهران به »شهروند« گفت: »اين 
شيرخشك ها به صورت غيرمجاز وارد كشور می شود 
و در بازارهای غيررســمی به فروش می رسد، البته 
گزارش های ما نشــان می دهد كه در داروخانه ها 
شيرخشــك هايی از اين نوع وجود ندارد، چرا كه 
تمام اين محصولات فاكتور و سری ساخت دارد، به 
همين خاطر احتمال اين كه شيرخشك های موجود 
در داروخانه فاسد باشد، خيلی كم است.« به گفته 
او، تمام شيرخشك های موجود در داروخانه ها مورد 
تاييد وزارت بهداشت و سازمان غذا و داروست كه از 
سوی شركت های رسمی توزيع می شود: »ما هيچ 
نگرانی از بابت شيرخشك هايی كه در داروخانه ها 
توزيع می شــود، نداريم، اما به هرحال اين احتمال 
وجود دارد كه هــر كالای غيرمجاز از برخی مبادی 
وارد كشور شود. اين موضوع هم مسبوق به سابقه 
اســت.« او وجود شيرخشــك فاســد در كشور را 
نگران كننده دانســت: »به هرحال نــوزادان از بدو 
تولد تا 2سالگی، مصرف كننده اين شيرخشك ها 
هستند. فاســد بودن هم ممكن اســت برای آنها 
آلودگی ميكروبی ايجاد كند يا فاقد ارزش های غذايی 
باشد.« جنيدی بر اهميت اصالت اين شيرخشك ها 
اشــاره كرد: »هم بحث نگهداری اين كالا در دمای 
مناسب مطرح است و هم شــرايطی كه در آن قرار 
گرفته است. از ســوی ديگر، هر كالايی كه اصالت 
و مجوز نداشته باشد، از نظر ما فاسد است، چرا كه 
معلوم نيست اين مواد در چه شرايطی نگهداری شده 
است.« دبير انجمن داروسازان تهران به خانواده ها 
توصيه كرد تا شيرخشــك  را تنها از داروخانه  تهيه 
كنند: »نگرانی ما زمانی تشــديد می شود كه افراد 
برای نوزادان خود از بازارهای غيررسمی شيرخشك 
بخرند، البته ما گزارشــی مبنی بــر اين نداريم كه 
برای نمونه در ناصرخســرو شيرخشــك فروخته 
شــده، احتمالا در بازارهای غيررســمی ديگر اين 
كالا فروخته می شــود.« جنيدی تاكيد كرد: »اگر 
كالای غيرمجازی در داروخانه ها فروخته شــود، 
وزارت بهداشــت با آن برخورد می كند، البته تمام 
شيرخشك ها را چند شــركت معتبر دارويی وارد 
می كنند و شركت های معتبر توزيع كننده غذای 
كودك و شيرخشك آن را توزيع می كنند، به همين 
دليل احتمال وجود چنين كالايی در بازار رسمی 
كه همان داروخانه  است، كم است.« او درباره اين كه 
آيا تمام شيرخشك های توليد شده از سوی تركيه 
فاسد است، توضيح داد: »اين طور نيست، چرا كه اگر 
اين گونه بود، اين موضوع از سوی وزارت بهداشت به 
داروخانه ها اعلام می شد، اما چنين اتفاقی صورت 

نگرفته است.« 
قاچاق در حوزه سلامت غیرقابل انکار است

رئيس ســازمان غذا و دارو در حاشــيه مراسم 
امضای همــكاری ارتقــای نظارت بــر كالاهای 
سلامت محور، حرف های ديگری هم درباره ماجرای 
قاچاق در حوزه ســلامت زد: »قاچاق در اين بخش 
غيرقابل انكار است. به هرحال ما در حوزه سلامت 
فرآورده های قاچاق داريــم و اين موضوع واقعيتی 
است كه نمی توان انكارش كرد، دليل آن هم وجود 
تقاضا بيش از حد عرضه قانونی است.« به گفته او، 
به برخی تقاضاها براساس قانون نمی توان پاسخ داد. 
برای نمونه در حوزه بدنسازی، هورمون هايی وجود 
دارد كه ممنوع المصرف است و فقط بازار پاسخگوی 

آنهاست. يا برخی حوزه ها مانند دوپينگ، مسائل 
جنسی و مخدرها كه بازار قاچاق برای آنها به شدت 
فعال است و زيرساخت های قانونی برای آنها وجود 

ندارد.
رئيس ســازمان غذا و دارو درباره ميزان قاچاق 
در حوزه دارو و مكمل هــا هم گفت: »ميزان قاچاق 
مشخص نيســت اما تخمين می زنيم كه در حوزه 
سلامت ازجمله دارو، آرايشی - بهداشتی، مكمل ها 
و تجهيزات پزشــكی ميانگين قاچاق حدود 15 تا 
20 درصد بازار است كه البته اين ميزان در حوزه های 
مختلف متفاوت است. مثلا كمترين ميزان قاچاق 
در دارو و بيشترين ميزان در حوزه آرايشی است كه 
حدود 50 درصد آن قاچاق است. حجم ريالی قاچاق 

در كل بازار سلامت 30 هزار  ميليارد دلار است.«
به گفته او، كالاهای عرضه شده در بازارچه های 
مرزی بايد مشــخص باشــد اما گاهی اين مسأله 
رعايت نمی شود. شبيه ســازی برندهای معروف 
محصولات آرايشی انجام می شــود و اين كالاها از 
طريق اين بازارها با قيمت ارزانی وارد كشور می شود 
و مطمئنا اين محصولات تقلبی است: »برخی منافذ 
مانند بازارچه های مرزی در كشور وجود دارد كه از 
آنها كالاهای سلامت محور به داخل قاچاق می شود 
درحالی كه اين بازارچه ها برای رفع معضل بيكاری 
داير شده اند، خود مشكل ديگری به وجود آورده اند.« 
ديناروند به وضع قاچاق در بخش غذا هم اشاره كرد: 
»بازار غذا بســيار متنوع و تقريبــا 4برابر كل حوزه 
سلامت است كه متاسفانه در آنجا هم شاهد پديده 
قاچاق هستيم. برای نمونه در فروشگاه های تهران 
و به ويژه در نوار شمالی متوجه می شويد كه چقدر 

فرآورده غذايی غيرمجاز وجود دارد.« 
واردات 87 میلیون دلار داروی مشابه 

داخلی، طی 6 ماه
رئيس سازمان غذا و دارو روز گذشته در مجمع 
عمومی ســنديكای صاحبان صنايــع داروهای 
انسانی ايران هم حاضر شــد و به واردات داروهای 
مشــابه توليد داخل اشــاره كــرد: »در  6ماه اول 
امسال 87 ميليون دلار داروی مشابه توليد داخل 
به كشور وارد شــده كه امكان دارد تا پايان امسال 
ميزان اين واردات بيشتر هم شــود.« او ادامه داد: 
»برخی از اين داروها از 3 سال گذشته در بازار وجود 
داشــته و به همين دليل نمی توان يكباره آنها را از 
بازار جمع كرد، اما می تــوان با اتخاذ تدابيری آن را 
كنترل كرد.« رئيس ســازمان غــذا و دارو با بيان 
اين كه بايد شفاف ســازی دقيقــی از نقش بخش 
خصوصی و دولتی در توسعه صنايع دارويی كشور 
صورت بگيرد، گفت: »گاهی از سوی مسئولان در 
مصاحبه با رسانه های مختلف، ادعاهای بدون سند 
و مدركی مبنی بر اين كه ايران دومين مصرف كننده 
دارو در جهان است شــنيده می شود. اين درحالی 
اســت كه مصرف دارو در كشــور در مقايســه با 
ديگر كشــورها 4.2 ميليارد دلار است. همچنين، 
براساس آمار بازار جهانی در  ســال 2015، 3 هزار 
و 750 ميليــارد عدد دارو در جهان مصرف شــده 
و ســهم ايران تنها 34 ميليارد عدد دارو اســت.« 
او ادامه داد: »متاســفانه برخی به اشــتباه واردات 
دارو را با توجه به تغييرات نرخ ارز، توســعه بازار به 
حساب می آورند. برای نمونه، درحالی كه در  سال 
91، يك ميليارد و 100 ميليون دلار واردات دارو با 
نرخ ارز 900 تومانی ثبت شده، در  سال 93 همين 
رقم و حتی كمتر با دلار 3 هزار تومانی محاسبه شده 
است كه برخی از سياستمداران تحمل همين عدد 
كوچك را هم ندارند و سعی در بزرگنمايی واردات 
دارو دارند.« ديناروند با بيان اين كه نه دولت كنونی 
و نه دولت های قبلی، اســتراتژی توسعه را قبول 
ندارند، گفت: »بد نيست برای مقايسه سهم واردات 
دارويی كشور، نگاهی به كشورهای همسايه ازجمله 
افغانستان بيندازيم و همچنين در نظر داشته  باشيم 
كه بودجه كنونی كشــور همانند سابق نيست كه 
بتوان به گفته برخی از همين سياستمداران واردات 
دارو را در مرز 400 ميليون دلار ثابت نگه  داشــت. 
متاســفانه نه دولت كنونی و نه دولت های قبلی، 
استراتژی توسعه را قبول ندارند كه حال بخواهيم 
انتظار تحقق چنين امری را از سوی وزارت بهداشت 
داشته  باشيم. زيرا اگر وزارت بهداشت خود چنين 

امری را بخواهد، اصلا امكان پذير نيست.«

شهروند| درحالی  كه قانون فرزندخواندگی 
در ايــران پس از يــك دوره طولانــی تغيير و 
تحولات، نهايتا قانون شــده و به اجرا درآمده، 
حالا مشــكلاتی درجريان اجرا پيدا كرده و به 
همين دليل مورد اســتقبال مردم قرار نگرفته 
اســت. حالا نماينــدگان مجلس پيشــنهاد 
می كنند كه اين قانون بــرای اعمال اصلاحات 

دوباره ای به مجلس بازگردانده شود.
چند روز پيش رئيس ســازمان بهزيســتی، 
جديــد  قانــون  اجرايی شــدن  دربــاره 
فرزندخواندگی گفت كه پس از تصويب قانون، 
آيين نامه اجرايی آن نيز به تصويب رســيد و به 
استان های مختلف كشور ابلاغ شده اما اجرای 
اين قانون مورد اســتقبال مردم قــرار نگرفته 
است. به گفته او، درحال حاضر حدود 80 درصد 
فرزندان تحــت پوشــش بهزيســتی دارای 
خانواده های بدسرپرست هســتند و در قانون 
قبلی امكان فرزندخواندگی آنان وجود نداشت، 
امــا در قانــون جديــد فرزندخواندگی موقت 
و همچنيــن واگذاری كودكان بدسرپرســت 
نيز ديده شــده اما اين درحالی است كه همه 
متقاضيان بــه دنبال اين هســتند فرزندی را 
كه تحت پوشش خود قرار می دهند، به عنوان 
فرزند دايم مــورد تربيت و مراقبت قرار دهند و 
با توجه به اين كه ممكن اســت پس از يك سال 
خانواده اين فرزند پيدا شود و فرزندش را ببرد، 
متقاضيــان فرزندخواندگی ايــن بچه ها را به 
فرزندخواندگی نمی پذيرنــد چراكه درصورت 
مراجعه والدين اصلی، كودك با حكم قاضی به 

والدين اصلی خود سپرده می شود.
ســخنان اخير »منوچهر محســنی بندپی«  
رئيس ســازمان بهزيســتی با واكنش يكی از 
نمايندگان مجلس مواجه شد. »عباس صلاحی« 
عضو كميسيون اجتماعی مجلس با بيان اينكه  
هرچند فرآيند تصويــب قانون فرزندخواندگی 
تازه به پايان رســيده اما امــكان اصلاح قانون 
جديد فرزندخواندگــی درمجلس وجود دارد، 
گفت: »يكــی از بزرگترين ايــرادات درقانون 
جديد فرزندخواندگی اين است كه مشخصات 
فرزندانی كه حضانت آنها به خانواده ای سپرده 
می شــود، در شناســنامه والدين جديد درج 
نمی شــود. بنابراين اين موضوع مــورد قبول 
خانواده هايــی كــه خواهان پذيــرش فرزند 

هستند، نخواهد بود.«
به گفته او، در قانون جديد راه برای فرزندی 
كه به دنبال والدين واقعی خود خواهد بود، باز 
اســت. او ادامه داد: »اين كه مشــخصات فرزند 
در شناسنامه والدين جديد درج نشود، به نظر 
اخلاقی درست و صحيح نيست، همچنين يكی 
ديگر از ايرادات اين قانون اين است كه حضانت 
فرزندان بدسرپرست نيز به طور دايم دراختيار 

والدين جديد قرار نمی گيــرد كه به طورحتم 
مشكلات اين چنينی در قانون جديد بايد حل 

شود.«
او با تأكيد بر اين كه به طور قطع مشــخصات 
فرزند مورد حضانت بايد در شناسنامه والدين 
جديد درج شود، افزود: »درصورتی كه حضانت 
فرزندان بدسرپرست به شــكل غيردائم باشد، 
هيچ انگيزه ای بــرای خانواده ها مبنی برقبول 

سرپرستی كودكان باقی نمی ماند.«
به گفتــه نماينده مجلس با وجــود اين كه، 
اين قانون برای اجرا به تمامی اســتان ها ابلاغ 
شده است، برای جلوگيری از افزايش هزينه ها 
و تعيين تكليــف هرچــه ســريع تر فرزندان 
اين چنينی بايد با استفســاريه ای اين قانون را 

اصلاح كرد.
صلاحی گفت: »البته تفسير قانون با شورای 
نگهبان اســت، اما مجلس می تواند با توجه به 
عــدم موفقيت اين قانون در اجــرا و همچنين 
صرف زمان بســيار برای تصويب آن درمجلس 
با استفساريه ای ايرادات و مشكلات اين قانون 
را حل كند؛ اما اين موضوع بستگی به آن دارد 
كه بهزيســتی گزارش هــای لازم درخصوص 
عدم استقبال از قانون جديد را به مجلس ارايه 

كند.«
عضو كميســيون اجتماعی مجلس شورای 
اســلامی درخصوص يكی از مواد قانون جديد 
فرزندخواندگی مبنی بر پذيرش فرزند ازسوی 
دختران مجرد گفت: »با توجه به اين كه تاكنون 
برای تعالی خانواده قوانين متعددی وضع شده 
تا افراد به ازدواج تشــويق شوند، دراين صورت 
ديگر هيچ فردی ترغيب به تشــكيل خانواده 
نمی شود، هرچند كه شــورای نگهبان به اين 

ماده هيچ ايراد شرعی را وارد نكرد.«
فرزندخواندگــی در ايران فرآيندی ســخت 
و نسبتا پيچيده داشــته و در سال های اخير با 
توجه به اين كه اصلاح قانــون فرزندخواندگی 
در دســتوركار مجلس قرار داشــت، خيلی ها 
اميدوار بودند كه با اجرای قانون جديد شرايط 
فرزندخواندگی دركشور تسهيل شود. ازجمله 
موضوعاتی كه در اين زمينه بسيار مورد بحث 
قرار گرفت، پيش بينی شرايطی برای واگذاری 
كــودكان به زنان مجــرد بود. امــا آن طور كه 
پيداســت با وجود طی زمان نسبتا طولانی كه 
برای اصــلاح و تصويب اين قانــون در مجلس 
صرف شد، مشكلات تازه ای همزمان با اجرای 
آن پديدار شده است كه نمايندگان مجلس در 
زمان نهايی كردن اين قانون به آنها توجه نكرده 
بودند. اين كه آيا مجلــس بار ديگر برای اصلاح 
قانون فرزندخواندگی آستين بالا می زند يا نه، 
هرچه باشــد اين تصميمی اســت كه مجلس 

دهم بايد بگيرد.
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